



28. marts 2012

Studienævnet for Industri og Global Forretningsudvikling

Studienævnsmøde den 28. marts 2012 (03-2012).

Tilstede: Kevin Rice, Jens H. Andreasen, Jens Chr. Rauhe, Casper Pedersen, Michael Olsen, Torben Andersen, Thomas Ditlev, Asger Nielsen, Jeppe Jørgensen.

Fraværende med afbud: Stig Taps, Rikke Matthiasen, Thomas Toft.

Fraværende uden afbud: Claudia Peyda.

Referent: Lea Fransson Thiesen.

1.O. Meddelelser

- Besøg i Trondheim på HIST højskolen med præsentation af studienævnets uddannelser, primært de under M-tech. Især kandidatuddannelserne er interessante for de norske studerende. Fire studerende tilkendegav, at de var interesserede i at søge VS, og ellers er der stort potentiale for maskin-kandidater. Samarbejdet fortsættes, og KNI og JHA inviteres til karrieredag i oktober.
- 40 ansøgninger til Leas barselsvikariat, processen går i gang efter påske.
- Decentral studievejleder i opslag som afløser for Jeppe Jørgensen fra sommer / efterår. Der skal nok gøres lidt bearbejde for at finde kandidater.
- Intern censur jfr. mail fra SES: Intern censur findes ikke længere, der er nu kun én bedømmer på skriftlige eksamener (hvor der foreligger skriftligt materiale som bevis for det faglige niveau). Der er fortsat to bedømmere på mundtlige eksamener.
- Flytning af eksamener: Der er igen kommet ansøgninger om dette, flytninger skal fremover ligge fast ved semesterstart, og principper skal vedtages i god tid før næste semester.
- Orientering om overbygning: De fleste møder er afholdt, dog resterer en pind på fredag. Orienteringen skal fremover ind i semesterplan, så den er fastlagt på en enkelt dag. Herefter fulgte en diskussion om fagpræsentationerne og i hvor høj grad der kan / skal kommenteres på andre uddannelser.

2.B. Godkendelse af referat

- JCR har ikke fået udarbejdet studievejledning til første studieår endnu, den kommer. Godkendt.

3. B./D. Semesterevalueringer E2011 ved KRS:

- **Generelt:** Litteraturlisterne er ikke opdaterede, det har været et problem tre år i træk – de skal gerne sendes ud 1 måned før studiestart. JHA påpegede, at det er svært at udsende dem i så god tid uden

fejl. JCR: Enig, burde være nemt for underviserne. TOA: Ved ændringer kan det være svært at overholde deadline på 1 måned. Det er vigtigste er, at der er materiale til første kursusgang, så kan bogen i enkelte tilfælde følge efter. Bøger skal meldes til boghandlen. KRS mente, at det burde være muligt at overholde en deadline på 14 dage. JHA: Listerne skal senest foreligge ved semesterinvitation, som skal udsendes senest en uge før. JHA foreslog åbne moodlerum, hvor listen løbende opdateres når underviserne melder ind – derved undgås fejl. Studiesekretærer skal rykke undervisere hvis nødvendigt. Der mangler en rød tråd i nogle kurser (VS1), der er for lidt struktur på især de yngre årgange. Mange gentagelser.

- Svært med vejledningen på de tidlige semestre da alle har forskelligt udgangspunkt. Kan vejledningerne ensrettes og koordineres, så der ikke forskelsbehandles eksempelvis mht. hvilke studerende der må bruge hvilke hjælpemidler.
- DMS1: Stor tilfreds med kurser, utilfredshed med delte grupperum. JHA bemærkede, at der generelt er stor opmærksomhed på studiemiljøet.
- GBE3: Internet i kælderen – kun et kabel per gruppe. Man kan få en switch af sekretær, men det trådløse net er ustabilt generelt. JHA: det er ISTs ansvar. Stor kritik af kurset "Produktudvikling og produktionsforberedelse", inklusive eksamensafviklingen. SN: Dette skal rettes med det samme, og påtales af Studienævnet med cc til Charles Møller og institutlederen. TDB påpegede, at der er et kursus hvor der tilsyneladende ikke undervises i det står angivet i studieordningen. TOA mente, at problemet opstår ofte ved samlæsninger, hvor nogen studerende ikke har haft det grundlæggende stof. Evalueringer sendes ud til semesterkoordinatorer.
- MP3: Vil gerne have mere sikkerhed / værkstedskursus, er glade for det de allerede har. "Sikkerhed i værkstedet" kurset fungerer dog ikke særligt godt, kravene til opførsel i værksted skal udpensles. JCR påpegede, at der findes en standarderklæring der skal udfyldes og underskrives før man får adgang til værkstedet.
- MP1: Problemer med udluftning og printer. De studerende har svært ved at forstå anvendelsen af Lineær Algebra – hvad skal det bruges til? TOA bemærkede, at der er et fundamentalt værktøj der bruges i mange senere kurser. Der har desuden været problemer med vejledning og projektforslag der alligevel ikke måtte vælges.
- DM3: Placering på Skjernvej medvirker til dårlig vejledning – men de er flyttet tilbage derfra.
- VS1: Det blev oplyst af SES, at der var engelsk undervisning til de internationale studerende, men undervisningen foregik på dansk. TDB: Enkelt kurser afholdes på engelsk, men uddannelsen udbydes på dansk – der var tale om en misforståelse hos de norske studerende.
- MP5: Et kursus blev udbudt så sent, at der var svært at nå at anvende det. Forsøgsopstillingen var først tilgængelig 1 måned før projektaflevering, ville være meget mere anvendelig hvis den var tilgængelig 7 uger før. I et kursus (Måleteknik) blev statistik introduceret – er det muligt at få det introduceret før? Der manglede forudsætninger. JHA påpegede, at der ikke er plads til det før,

medmindre der flyttes andre elementer – 5. semester er nok det naturlige sted. Nogle kurser er beskåret meget, men det er måske mest hensigtsmæssigt, at undervisere ikke pointerer dette overfor de studerende. MP5/EMSD 1 fremsender deres rapport elektronisk til LFT.

- EMSD1: Vil gerne have mulighed for at aflevere i artikelform, da det vil lette databehandlingen. JHA er positivt indstillet over for det, muligheden er der allerede på 3. semester. JCR tilføjede, at dokumentation for artiklerne skal stadig foreligge, men der spares kræfter på opstilling af rapport etc. JHA: Koordinatorer skal tages i ed, så kan det sættes i søen.

4. B./D. Revision af semesterevalueringsformat

- SE / PE kurser slettes, der er kun én slags kurser. Evalueringsformen er en art tilfredshedsundersøgelse - er det optimalt? TOA: Man tvinges til at tage stilling hvor der egentligt ikke er noget at sige / klage over. JCR: Det er ok bare at sige ok, dette skal koordinatoren videreformidle. JHA: Evalueringen spørger ikke ind til de studerendes læring, har de lært hvad de skal – men det er måske svært at vurdere for de studerende. TDB foreslog at tilføje punkt om forudsætninger – havde de studerende forudsætningerne for at følge kurset? Enighed om dette.
- Vurdering af kursus-skemaet: Sidste spørgsmål slettes. TDB efterlyste en evaluering af evalueringsformen. JHA nævnte, at rapporten skal foreligge før eksamenerne (så chancen for at få rapporter ind er større) medmindre der er særligt behov for et ekstra semester møde. Punkt på første semestergruppemøde i semestret: Fungerede evalueringsformen på sidste semester (i stedet for referat). Det nye referatskema kan udleveres til koordinatore / referent på gruppemøder.

5. B./D. SES Kursus for internationale studerende

- JHA synes kurset er en god ide, mens JCR bemærkede, at det skal oplyses ved optagelse, at det er obligatorisk og en forudsætning for at deltage i eksamen – det bør egentligt stå på eksamensbeviset når det er obligatorisk. Der bliver lavet tilføjelse til studieordningerne, hvor det angives som et obligatorisk element. GIMer kan eventuelt holdes udenfor, da det allerede er i deres studieordning. JHA nævnte muligheden for sanktionsmuligheder overfor studerende der ikke deltager, men JCR mente, at det skal oplyses til studerende fra starten.

6. B./D. Institutdebatmøde – uddannelser (forslag til dagsorden)

- Nye uddannelser: Hvem har ansvaret for hvad hvornår, hvem har initiativret og stop and go ret.
- Studieordningsrevisioner: I hvor høj grad skal omstruktureringer foretages, eks. af MPs semestre.
- Hvornår har en uddannelse sin eksistensberettigelse – antal studerende, industriefterspørgsel etc..
- Hvad er vores fremtidige mål – hvad kan vi tilbyde i forhold til eks. AU?
- Mødet bliver i SN regi, eventuelt med institutter
- TDB nævnte, at DAME har gjort sig tanker om processen vedr. nye uddannelser. Produktion 2025 – hvad er der behov for i 2025? Kunne være punkter, input til debatmøde. Ole Madsen kan inviteres i forbindelse med Produktion 2025 hvis relevant.

7.B./D. Rejseafregning - skema og procedurer

- Øvre grænse på 2000 kr. per gruppe / ansøgning. Projektrelaterede for grupper samt fælles ekskursioner er imødekommet. Der er flere muligheder for at stramme op på bevillingerne hvis nødvendigt: Beløb per gruppedeltager, antal ture, dokumentation for antal ture. Flere SN medlemmer undrede sig over, at det er nødvendigt med så mange ture – og i så fald, er det noget SN skal finansiere? SN enige om, at et mindstekrav er, at vejleder skal godkende ansøgningen. KRS ønskede en opdatering skemaets layout.

8.B. Forslag til punkter til kommende møder

- Ingen.

9.D. Eventuelt

- MO forespurgte om undervisning må optages i tilfælde af sygefravær og/eller manglende slides, da han har oplevet at blive hørt i stof til eksamen der blev gennemgået til en forelæsning, men ikke står i bøgerne. SN: Det er ikke tilladt, så skal der udleveres materiale. Forelæsninger skal ikke være et must, men et tilbud. SN enige om, at optagelse af undervisning bliver ikke aktuelt – måske kortere uddrag ved specielle lejligheder.
- JCR: Reksamener på første studieår: De der dumper får repetitionskursus to dage før reksamen – SES sagde sidste år dette skulle stoppes, men nu er der igen kommet besked fra sekretæren om hvornår repetition skal afholdes. SN er imod repetitionen, og JCR siger nej til at afholde dette.
- JCR: Matlab på første studieår: De studerende har det ikke, heller ikke i matematik som aftalt. Det forventes på senere semestre, at de studerende har haft det. SN kontakter matematikere for at få det inkorporeret, og det skal nævnes eksplicit i studieordningerne ved kommende revisioner.